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Jovo ma/usra keszul el 
az egyetemi sportközpont 

Felújítások 
a laktanyában 
A szegedi volt Kossuth 

laktanya sportcsarnoká-
nak felújításával a héten 
e lkezdődöt t a Szegedi 
T u d o m á n y e g y e t e m új 
s p o r t k ö z p o n t j á n a k ki-
alakítása. A tervek sze-
rint jövő t a v a s s z a l az 
Ady tér helyett már itt 
tartják a testnevelésórá-
kat az egyetemistáknak. 

Könyvtári szerepet is be-
töltő tanulmányi és informá-
ciós központtal, új sportcent-
rummal és d iák lakásokka l 
gazdagodik Szeged egyete-
me a felsőoktatás fejlesztését 
szolgáló beruházási program 
részeként. Ezekre összesen 
7,5 milliárd forint áll rendel-
kezésre. A több év óta folyó 
előkészületek jelentős állo-
mása volt az a pillanat, ami-
kor a Szeged i T u d o m á n y -
egyetem ez év április 3-án 
s z e r z ő d é s t kö tö t t az ú j 
könyvtár és a sportközpont 
épí tészet i terveit e lkész í tő 
társaságokkal. Újabb fontos 
pillanatához érkezett a beru-
házás ezen a héten, amikor 
elkezdődtek a sportcentrum 
kialakításának munkálatai az 
egykor i Kossuth laktanyá-
ban, ame lynek te rü le téből 
hét hektárt birtokol az egye-
tem. Első lépésként a tizen-
négy évvel ezelőtt épült, 485 
n é g y z e t m é t e r a lap te rü le tű 
tornaterem felújításához fog-
tak h o z z á , a m e l y n e k régi 
padló já t hé t főn kezdték el 
bontan i . Fakan Zoltán, az 
egyetem műszaki főosztály-
vezetője arról tájékoztatta la-

p u n k a t , hogy a n o v e m b e r 
végéig tartó munkálatok so-
rán egyebek mellett elvégzik 
a lapos tető szigetelését, új 
elektromos hálózatot építe-
nek ki és fűtőtesteket szerel-
nek fel. 

A tornacsarnokot sportpá-
lyák övezik majd. Az építé-
szeti terveket készítő buda-
pes t i s z é k h e l y ű R e á l t e r v 
Építész Iroda Kft. elképzelé-
sei alapján négy kézilabda-, 
egy kosár labda- és két te-
n i s z p á l y á t a l a k í t a n a k ki . 
Közben lebontják a felesle-
ges épületeket, mint amilyen 
a t e h e r a u t ó - g a r á z s , és e l -
hordják a jelenleg halmok-
ban álló kőtörmeléket. A ter-
vekben szerepel öltözők és 
zuhanyzók építése is, a volt 
legénységi és tiszti étkezde 
helyén pedig egy kisebb tor-
n a t e r m e t r e n d e z n e k be , 
amely alkalmas lesz például 
aerobikfoglalkozások tartá-
sára. Az egyetem testnevelés 
tanszéke, s vele együtt a ta-
nárok is ide kö l töznek az 
Ady térről, ahonnan jövő ta-
vasztól fokozatosan eltűnnek 
a sportpályák, s a helyükön 
felépül a tanulmányi és in-
f o r m á c i ó s közpon t . Az ú j 
pályák és a kiszolgáló egy-
ségek kialakítására a követ-
k e z ő h e t e k b e n i n d í t a n a k 
k ö z b e s z e r z é s i e l j á r á s t . A 
s p o r t c e n t r u m f e l é p í t é s é r e 
szabott határidő viszonylag 
rövid, hiszen úgy tervezik, 
hogy 2002 májusában már 
használhat ják az új létesít-
ményeket a diákok. 

Hegedűs Szabolcs 

Szeged-Kikinda-Temesvór 

Három ország 
vasútja 

A D u n a - K ö r ö s - M a -
ros-Tisza Euroregionális 
Együttműködés (DKMT) 
rövid és középtávú fej-
lesztési programjait rög-
zítő határozatában priori-
tást kapott a Szeged-Ki-
kinda-Zsombolya-Temes-
v á r k ö z ö t t i , 1 9 4 4 óta 
nem létező, vasúti kap-
csolat helyreállítása. Erről 
a kérdésről tartottak teg-
nap nagyszabású pro-
jektbemutatót a Csongrád 
megye i ö n k o r m á n y z a t 
szervezésében, a szegedi 
Royal Szálló nagytermé-
ben. 

A fejlesztési program az 
eurorégió három országát -
Magyarországot, Jugoszlávi-
át és Romániát - érinti, s ma-
gában foglalja a teljes pálya-
szakasz rekonstrukcióját , a 
hiányzó szakaszok pótlását, 
továbbá a szegedi vasúti Ti-
sza -h íd ú j j á é p í t é s é t is. A 
belgrádi CIP tervező vállalat 
szakemberei mutatták be teg-
nap az elképzelés megvalósí-
tásának lehetséges változatát, 
s a bemutatón részt vettek a 
három ország illetékes mi-
nisztériumainak szakemberei, 
valamint az Európai Unió és 
a Stabilitási Paktum brüsszeli 

képviselői is. A 114 kilomé-
ter hos szú v a s ú t v o n a l re-
konstrukciója 216 millió eu-
rós beruházás lenne, 2002-
ben kezdődnének a munkála-
tok. Egyébiránt Magyaror -
szágon 17, Jugosz láv iában 
54, míg Romániában 43 kilo-
méter hosszúságban kellene 
közlekedésre alkalmassá ten-
ni ezt az 1870-ben épült, egy-
kor kiválóan prosperáló va-
sútvonalat, amelyet a máso-
dik világháború végén szá-
moltak fel. 

Marosvári Attila, a Csong-
rád megyei közgyűlés alelnö-
ke, a találkozó házigazdája ki-
fejtette, hogy e projektummal 
egy régóta várt álom valósul-
hat meg , s a vasút ta l egy-
idejűleg más fejlesztési prog-
ramok is készülnek, úgymint 
az autóút, a vízi közlekedés és 
a hidak épí tésének terve is 
időszerű ebben az eurorégiós 
térségben, amelyben csaknem 
6 millió ember él, összesen 
7724 négyzetkilométeren. Az 
elképzelések megvalósításá-
hoz azonban pénzt kell előte-
remteni, s ebben már a három 
ország kormányainak, vala-
mint a nemzetközi szerveze-
teknek is je len tős szerepet 
kell vállalniuk. 

K. F. 

Maradtak a bérlők a Kárász utcán 

Kárpótlás járt a hadiállapotért 
A Kárász utca felújí-

tásával nincs összefüg-
gésben az üzlethelyisé-
g e k b é r l e t i d í j á n a k 
emeléséről megkezdet t 
tárgyalássorozat . A pi-
acköze l i bér le t i d í j ak -
k a l k a p c s o l a t b a n 
u g y a n i s m á r m á s f é l 
é v e e l k e z d ő d t e k a z 
egyezkedések a vállal-
kozókkal . 

A Belváros megúju lásá-
tól függet lenül folytat tár-
gyalásokat az üzlethelyisé-
gek bérlőivel a Szegedi In-
gatlankezelő és Vagyongaz-
dálkodó (IKV) Rt. - mond-
ta el lapunk kérdéseire vá-
laszolva Zöldi Klára vezető 
jogász. A másfél esztendeje 
t a r t ó m e g b e s z é l é s e k n e k 
elsősorban az az oka, hogy 
2004. január 1-jéig a meg-
állapodás szerinti ü temben 
a piaci viszonyokhoz köze-
lítő bérleti díjakat szeretne 
kapni üz le the ly i sége ié r t a 
t u l a j d o n o s , a vá ros , vala-
mint a kezelő, az IKV Rt. 
Addig viszont minden év-
ben fokoza tosan emelked-
nének a bérleti díjak. 

A figyelem középpontjá-
ban ezekben a hónapokban 
természetesen a Kárász ut-
cai bé r lők v o l t a k , rész in t 
azért, mert ők rendelkeznek 
b é r l e t i j o g o k k a l a v á r o s 
legszebb pon t j án , de azért 
is, mivel forgalmukat érzé-
kenyen érintette a díszbur-
kolat építésével járó zaj, pi-
szok, kényelmetlenség. En-
nek ellenére egyetlen bérlő 
sem vette a sátorfáját és tet-
te át székhelyét két utcával 
k i j jebb , b a r á t s á g o s a b b tá-
j a k r a . Mindenk i marad t a 
helyén. Hogy egyik-másik 
üz le t p o r t á l j a é s p r o f i l j a 
megváltozott - például ép-
pen a műit héten adta át új 
üzletét a Vodafone - , mind-

léphessenek, ha csereüzle-
tet s z e r e t n é n e k . A v e z e t ő 
jogász szerint erre a Kárász 
utcán nem volt példa, de az 
egész Belvárosban is csak 
3-4 esetről tudnak. 

Az ű j bér le t i s z e r z ő d é -
sekkel kapcso la tban tudni 
kell: azok már igazodnak a 
piacgazdasághoz, figyelem-
be veszik az üzlet fekvését, 
funkciójá t , alapterületét . A 
je len leg i 300-500 fo r in tos 
négyzetméterenkénti és ha-
vi bérleti díjak 2004-re fo-
kozatosan érik el a 3000 fo-
r i n t o t , ám ez n e m j e l e n t 
600 százalékos emelkedést . 
(Erről a mértékről a Belvá-
ros i K e r e s k e d ő k és Ven-
d é g l á t ó k E g y e s ü l e t é n e k 
egyik júliusi fórumán hall-
hattunk.) A magyarázat az, 
h o g y e d d i g v a l a m e n n y i 
négyzetméterért egyformán 
fizetett a bérlő, ezentúl vi-
szont csak a hasznos alap-
t e r ü l e t é r t ke l l a l e g t ö b b 
pénzt kiadni. A kiszolgáló 
helyiségek négyze tméte re i 
- a t e r ü l e t n e k a k á r t ö b b 
mint a fele - 50 százalékos 
kedvezményt élvez majd . 

Sok bé r lő amia t t a g g ó -
dik, hogy az 1994. január 1-
jétől hatályos lakástörvény-
ben lefektetett 10 éves fel-
m o n d á s i t i l a l o m é p p e n 
2004-ben jár le, s hogy utá-
na bármikor kitehetik üzle-
t é b ő l a s z o k á s o s r e n d e s , 
egyéves felmondással . Zöl-
di Klára cá fo l t a ezeket az 
é r t e s ü l é s e k e t : az ú j sze r -
ződésekben ugyanis az IKV 
e l k ö t e l e z i m a g á t , h o g y 
megegyezés szerinti időtar-
tamig (üzletek esetében 10 
évig) vál lal ja a fe lmondás i 
tilalmat. Mindenkinek meg-
marad a köznye lvben örö-
kösnek mondott , valójában 
ha tároza t lan ide jűnek szá-
mító bérleti jogviszonya. 

Fekete K l á r a 

Papi áthelyezések a Szeged-Csanád egyházmegyében 

Új plébános, 
öt közösségnek 

Halász Péter 
színháza 

Munkatársunktól 
Henry Darger A gyerme-

kek oltalmazója című művét 
mutatja be Halász Péter ma 
este fél nyolckor a régi zsina-
gógában. A chicagói szerző 
tizenöt éves korától élete vé-
géig kórházi takarító volt. sza-
bad idejében írt és festett. 
Életműve a közelmúltban vált 
publikussá. Az előadást felnőtt 
nézőknek ajánlják! 

Ördöngös 
a kávéházban 
Munkatársunktól 

Ma a Millenniumi Kávé-
ház vendége az Ördöngös ze-
nekar. Az együttes a század-
forduló zenéjét, hangulatát ele-
veníti föl. Az este 8 órakor 
kezdődő rendezvényre a be-
lépés díjtalan. 

össze azt jelenti tehát, hogy 
más lett az albérlő. 

Zöld i Klára arra is fe l -
hívta a f i g y e l m e t , hogy a 
Kárász utcai üzletek bérlői 

a f e lú j í t á sok miatt i fo rga -
lomkiesés miatt - amennyi-
ben ezt kérték - 50 százalé-
kos bérleti díj kedvezmény-
ben részesülhet tek . A már 

említett új, korrigált bérleti 
d í j a k k a l k a p c s o l a t o s t á r -
gyalásokat az IKV a Belvá-
ros bé r lő ive l kezdte meg , 
a z é r t , h o g y m é g i d ő b e n 

jos, a Szent Imre Kollégium igazgatója ke-
rült. Kondé atya egyben megkapta a Szent 
Gellért-ereklye őre és a Szent Imréről neve-
zett prépostság prépostja címet is. Kondé La-
jos maradt az egyházmegye ifjúsági referen-
se. Kisházi-Kovács Lászlót, a püspöki iroda 
eddigi igazgatóját Szeged-Móraváros plébá-
nosának nevezte ki Gyulay Endre. Az Üjsze-
gedi Plébániát vezető Mátyás János Battonya 
plébánosa lett, a korábban Gyulán lelkipász-
torkodó Gruber László pedig a Belvárosi 
Plébánia segédlelkészeként szolgál. 

I . Sz. 

Padokat vertek szét a Belvárosban 

Parkörök vigyáznak a tereken 

A korzó üzletei. Kimosakodnak a porból és a piszokból. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Teljes leszerelés. Első lépésként a tornacsarnokot 
újítják fel a volt Kossuth laktanyában. 

(Fotó: Schmidt Andrea) 

A Szeged-Csanád katolikus egyházme-
gyében több papot is áthelyezett a püspök-
ség - tudtuk meg Gyulay Endre megyés püs-
pöktől. Az egyházi méltóság döntött a lelki-
pásztorok áthelyezéséről , így öt plébánia 
élére is új vezető került. 

Kiss Imre általános helynök szeptembertől 
az újszegedi plébániát vezeti, a püspökség 
egyben meghagyta teológiai tanári megbíza-
tását is. Ábrahám István, a Belvárosi Plébá-
nia plébánosa esperesi, zeneigazgatói és szé-
keskáptalani megbízatását megtartva, a püs-
pöki iroda igazgatója lett. Helyére Kondé La-

Munkatársunktól 
Randalírozó fiatalok pa-

dokat vertek szét Szegeden, 
a Lechner téren. Az egyik 
ü lőalkalmatosság betonból 
lévő lábát is megrongál ták 
az ismeretlen tettesek. Papp 
Zoltán, a Szegedi Környe-
zetgazdálkodási Kht. ügyve-
zető igazgatója elmondta: a 
Lechner téren eddig még so-
ha nem történt ilyen vandál 
pusztítás. Az anyagi kár több 
tízezer forint: két pad léccse-
rére szorul, a harmadikat pe-
dig, amelyiknek a betonlá-
bát is összetörték, teljesen ki 
kell cserélni. 

A környezetgazdálkodási 
kht. egyébként tavasztól ter-
vezi a parkőr i rendszer 
v isszaál l í tásá t , hogy meg-
előzzék az ilyen és az ehhez 
hasonló cselekményeket. Három padot rongáltak meg az ismeretlenek. (Fotó: Gyenes Kálmán) 


